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Missatge del Papa Francesc  
amb motiu de la inauguració de la torre de la Mare de Déu 

 

 

 

“Benvolguts germans i germanes que peregrinen a l'Arxidiòcesi de Barcelona: pau i bé. 

I amb aquesta salutació cordial franciscana m’uneixo a tots vosaltres des de Roma, en aquest moment en què 
s’encén l'estrella de la torre de la Mare de Déu a la Basílica de la Sagrada Família. També vull fer arribar la meva 
salutació d’una manera especial als més pobres d’aquesta gran ciutat, als malalts, als afectats per la pandèmia 
de la COVID-19, a les persones majors, als joves que per diverses situacions veuen el seu futur compromès, als 
que estan vivint moments de prova. 

Estimats amics, per a tots vosaltres brilla avui l'estrella de la torre de la Mare de Déu. Amb els meus germans, 
l’Arquebisbe i Cardenal Joan Josep Omella i Omella i els seus tres bisbes auxiliars; vosaltres camineu junts, és a 
dir, sinodalment. Tant els fidels laics, nens, adolescents, joves i adults, com els membres de la vida consagrada, 
els seminaristes, els diaques i els sacerdots. 
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Aquest camí sinodal us il·lumina des d'avui amb aquesta estrella que el gran arquitecte Antoni Gaudí va somiar 
que coronaria la torre de la Mare de Déu. Maria és l’estrella de la nova evangelització. Per això, elevant els 
nostres ulls a l'estrella que corona la torre, us convido a contemplar la nostra Mare. Perquè cada vegada que 
mirem Maria, tornem a creure en el revolucionari de la tendresa i l'estima. Avui celebrem la solemnitat de 
Maria Immaculada. Ella sí que és una obra mestra en perfecta sintonia amb el designi de Déu sobre ella, la 
Mare de Déu es va convertir en la més alta, humil i dòcil i transparent davant de Déu. Gaudí va voler que 
aquest misteri coronés el portal de la Fe, el primer que es va construir, perquè en desgranar l’oració a la 
Santíssima Trinitat que reescriu per tota la Basílica, aprenguéssim a ser com Maria, temple d’aquest misteri, i a 
donar culte a Déu en esperit i en veritat. 

L’Evangeli de Sant Lluc s’hi refereix, en efecte, com a «la plena de gràcia». També nosaltres ens dirigim a ella 
d’aquesta manera en cada Avemaria que resem, sentint sempre la seva presència materna i entranyable. Ella 
està plena de la presència de Déu, que s’ha fet carn al seu si. És per això que Gaudí també la col·loca al centre 
del portal de la Caritat, i ens ofereix el Nen Déu sota l'atenta mirada de Sant Josep, perquè entrem en la seva 
Església, inflamats d’amor a Déu i als homes.  

Us animo que vosaltres també seguiu l'exemple de la Mare de Déu amb gestos quotidians d’amor i de servei. La 
bellesa immaculada de la nostra mare és inimitable i alhora ens atreu. Que aquesta estrella que brilla des 
d’avui us il·lumini perquè, desgranant els grans del rosari digueu «sí» d’una vegada per sempre a la gràcia del 
Senyor i un «no» rotund al pecat. 

Resant amb Maria meditem els misteris de la vida de Jesús, però també discernim el camí que ell ens indica i 
rebem la força per rebutjar les temptacions de la violència o del benefici immediat. Jo també m’uneixo a les 
vostres oracions que, com a innumerables roses, es representen als peus de Maria en aquesta bella Basílica. 

Reso perquè cada u de vosaltres faci que Barcelona sigui més habitable i acollidora per a tots. Encomano de 
manera especial a aquelles persones que ocupen rols de més responsabilitat que la Mare de Déu els obtingui 
saviesa, promptitud en el servei i amplitud de mires. Que Santa Maria vetlli amb la seva estrella lluminosa per 
les famílies.  

Ella, formant la Sagrada Família de Natzaret amb el Nen Jesús i Sant Josep, va viure situacions similars a tantes 
famílies com les vostres. Gaudí ho va representar al portal de l’Esperança, expressant, amb la cara dels obrers, 
els patiments i les dificultats que els posaven en comunió amb el que va patir la Sagrada Família. El 
desterrament a Egipte de tants de pobres que cerquen un futur millor o fugen del mal, la mort de tants 
innocents que s’uneixen als dos de Betlem. 

Que la Mare de Déu vetlli per les vostres llars, per les seves escoles, universitats, oficines, comerços, hospitals i 
presons. Desgranant la corona dels dolors de la Mare de Déu, no deixeu de resar pels pobres, els exclosos. 
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Perquè ells són al cor de Déu. Tantes vegades som nosaltres responsables de la seva exclusió i pobresa. 
Aprofitem per examinar-nos. Quina responsabilitat que tenim en això.  

Que aquesta estrella encesa de la torre de la Mare de Déu també ens il·lumini per seguir fent vida el Pla 
Pastoral Diocesà i radiant arreu l’alegria de l’Evangeli. Que, des de la trobada amb Crist, creixi en la fraternitat, 
en l’anunci de la bona nova de l'Evangeli als joves, en l'acollida als pobres i marginats, des del discerniment 
propi de qui té l’oïda molt fina per saber escoltar l'esperit i un cor totalment dispost per complir el que ell ens 
demana. 

No us oblideu de l'arbre, no us oblideu dels ancians. Un arbre sense arrels no creix, no floreix. No descartem els 
ancians. No són material per descartar, són memòria viva. D’ells ve la sàvia que ho fa créixer tot. Ajudem el 
diàleg entre joves i ancians, perquè aquesta saviesa que els farà créixer i florir es traspassi. 

Que Déu us beneeixi i que la Verge Santa, la nostra Mare Immaculada, us cuidi. 

Si us plau, no us oblideu de resar per mi. 

 

Gràcies.” 

 

Papa Francesc, desembre del 2021 

 


